
Møte i fylkesbiblioteksjefskollegiet  

  

Tidspunkt: tirsdag 17.1.2023 klokka 12 – 15    

 Sted: Teams    

Til stede: Britt Ellingsdalen (Rogaland), One Marte Vik (Møre og Romsdal), Nina Stenbro (Agder), Heidi Hovemoen (Viken), Knut Skansen (Deichman), Birgit 

Larsen (Troms og Finnmark), Mette Kristin Gjerdrum (Telemark og Vestfold), Anita Munch Kulset (Nordland), Sunniva Knutsen (Troms og Finnmark), Elin 

Golten (Vestland), Hildegunn Hestnes (Trøndelag), Tone Nyseter (Innlandet). 

Møteleder: Hildegunn Hestnes  

Referent: Tone Nyseter  

Forfall:   

  

Sak 

nr.  

Tid  Sak   

  

Innmeldt av  Oppfølging / referat  

1    

  

12-12.20  

  

  

OsloMet ønsker å søke 

om midler fra NB til 

formidling av åpen 

forskning (PlanS)   

Hege Undem Store, 

seksjonssjef for bibl. 

på OsloMet - er 

  

  

AU  

  

OsloMet ønsker å koble UB/folkebibliotek når det gjelder formidling av 

forskningsbasert kunnskap og folkebiblioteket som studiested - 

Informasjonskompetanse i forskningsbasert litteratur. (Søknad til NB som en 

del av Fif2). Lage et etter- og videreutdanningsemne 10 stp. (EVU vil være del 

av prosjektet). Behovene må kartlegges av fylkesbibliotekene.  

  

Hvordan tar vi det videre?: Kollegiet/AU går gjennom notat fra OsloMet, UB 

tar prosjektlederansvar. 



invitert inn for å 

snakke med kollegiet 

om dette.  

  

Innarbeides som tiltak i FiF2 – vitenskapelig kommunikasjon. Få rekruttering 

fra hele landet (40 studenter?).  

Kristin: Vi har allerede et stort kunnskapsgrunnlag.  

Anita: Må være et desentralisert studium. 

Diskusjon rundt innhold og gjennomføring/form. 
  

 

2  12.20-

13.05  

FiF,   

Prioritering av 

prosjektet  

Forberedelse til møte 

med NB.  

  

Ref. mail fra 

Kristin Storvig 

19.12.22  

Innmeldt av 

Sunniva 4.1.23  

  

Hildegunn: Som 

forberedelse, les 

mail fra Britt: FIF2 

– justering av 

prosjekt – sendt 

kollegiet 13.1.  

  

Mål med møtet: Sette i gang FIF2 og konstituere styringsgruppa. 

 Kristin gikk gjennom presentasjon (se mail fra Kristin med vedlegg). 

  

Se eget referat fra dagens møte fra Fif v/Siv. 

  

Diskusjon/refleksjon rundt egeninnsats, skal størrelsen reduseres? Signalene tyder 

på at vi beholder egeninnsatsen ca. slik den er i justert budsjett. Hele kollegiet må bli 

enig. Saken tas opp igjen. 

  

Kristin Storvig og AU skal ha møte med NB om nedskalering av FiF2 19.1.23. 

3  13.05-

13.15  

Pause      



4  13.15 -   

13.30  

Implementering av 

Lesersørvis til barn  ( 

ses i sammenheng med 

FIF)   

Heidi  Viken kan ikke ta denne jobben alene. Hvordan kan fylkene jobbe sammen om 

dette?  

  

Viken ønsker innspill. Ikke et mål å lande en løsning i dette møtet. 

  

Hva skal gjøres: Utarbeide kurs og gjennomføre kursing. Estimert 50 % stilling i et år. 

Viken har per nå ikke denne ressursen. Ingen andre fylker har meldt at de kan ta 

dette videre. Viken v/Vanja Øyrås har holdt i Lesersørvis – sårbart med kun en 

person. 

  

Mulighet for en felles søknad til NB? Mulighet for å bruke noe av egeninnsatsen fra 

FiF2? 

  

Tar det videre gjennom AU. FIF tar med problemstillingen videre i prosjektet. 

5  13.30 - 

13.50  

Nasjonal 

bibliotekstrategi – 

revisjon   

AU, Knut innleder  

  

 NB har fått i oppdrag å revidere strategien av departementet. Strategisk råd er kalt 

inn til møte 12.4. Strategien skal fremlegges for KD 19.4. 

  

Mulighet for innspill fra kollegiet til NB om saker vi ønsker skal løftes i strategien. Be 

om et møte/ta en aktiv rolle. 

Hva forventer kollegiet av en slik revisjon? 

  

• Hvordan bruke tippemidlene? 

• Ny boklov/sammenheng og oppfølging 



• Transport/fjernlån 

• Nye tiltak – gjøre litteratur mer tilgjengelig – få tydeliggjort hva som ligger i 

dette. 

• Hvordan samhandle? 

• Ses i sammenheng med leselyststrategien? 

  

Hva er viktigst for kollegiet å spille inn? Innspill fra alle: 

  

- Digital infrastruktur 

- Hvordan se Leselyststrategien i sammenheng med ny bibliotekstrategi 

- Fjernlån + nasjonal transportordning 

  

Konklusjon: AU ber om et møte med NB så snart som mulig. 

  

6  13.50 - 

14.05  

Biblioteksentralen som 

leverandør  

Møte om 

Transportordning, 

Viken, 03.01.2023  

Meldt av Heidi i 

møte 29.11.2022  

  

Hvordan balanserer vi eierrollen med å være kunder?  

  

Heidi: Viken har en rekke anskaffelser der BS er leverandør. Habilitetsspørsmål. 

Hvordan håndtere eierskapet til BS. Hvordan håndtere/kommunisere eierskapet 

politisk/administrativt. 

  

Knut: Bruke generalforsamlingen til å ta opp problemstillingen. 

For liten samordning innen feltet. 



  

AU tar saken videre med fylkeskultursjefkollegiet etter saken med Digital 

infrastruktur. 

  

  

  

7  14.05-

14.10   

 Pause      

8  14.10-

14.25   

Digin  

 PressReader / 

framdrift for IKS  

  

Innmeldt av Britt.  

Trygve Kikut 

deltar  

  

Status etter tilknytningsperioden og møte med departementet. 

  

Se presentasjonen frå Trygve (vedlegg) og info på bloggen til Biblitoek24. 

  

Eierskapssaken utsettes til 4. kvartal. I vår blir det kun orienteringssak i fylkene. 

9  14.25 - 

14.35   

NB og bruk av ordet 

«fylkesbibliotek»  

  

One   Ref video frå NB om hvordan søke prosjektmidler. NB skriver konsekvent 

fylkesbibliotek.  

10  14.35  

14.50  

Program 

fylkesbiblioteksamling 

3.-4. mai, i Trondheim. 

Anslag 70-80 pers   

5 min - håper at vi kan 

delegere ansvaret til 

noen få personer, for 

AU  Britt: Delegere ansvar for program og innhold. Ønskelig at felles nasjonale prosjekter 

som FiF og Digin står på programmet. 

  

Trøndelag har reservert rom og konferanserom på Prinsen hotell. Tidsramme er lunsj 

til lunsj, 1 natt. 



eksempel i Trøndelag 

:-)  

  

  

Sunniva: Unconference, bibliotekcamp. 

  

Tone: Workshop om statistikk, hvordan anvende i praksis i kommunene? 

  

Hildegunn: Helseundersøkelsen i Trøndelag – samfunnsutvikling – psykisk helse. 

Utenforskap og bibliotekets rolle. Ha som overordnet inspirasjonsforedrag? 

Lesing.  

Nettverk i vgs? 

 Festival, Vrimmel. Festivalfølelse i flere kommuner – biblioteka involvert. 

  

Mette: Ønske om å se et bibliotek. Nylig åpnet bydelsbibliotek. 

  

Birigit: Høre om det nye prosjektet på Trondheim folkebibliotek med AI. 

  

Britt: Hvem tar ansvaret? Trøndelag tar hovedansvar for program og kaller inn 

forsterkninger. Lager en programskisse. 

  

11  14.50 -

15   

   

Nye retningslinjer for 

fjernlån - uten å være 

forespurt av NB, bør vi 

ikke arbeide sammen i 

dette på tvers av 

Hildegunn  Hvordan blir fylkesbibliotekene involvert? Komme med innspill til NB.  

  



fylkene? Felles 

arbeidsgruppe?  

  

AU tar opp saken i møtet med NB i møtet 19. januar, vil spørre nærmere om 

prosessen rundt nye retningslinjer. 

  

Opprette en arbeidsgruppe på fire personer? Trøndelag, Viken, Vestfold og 

Telemark, Agder. Trøndelag v/Arnhild leder arbeidet? Må være med en fra Nord-

Norge. 

  

Strategisk råd v/Knut: NB skal sørge for bærekraftlige algoritmer i Biblioteksøk. Hva 

er hovedhensikten med fjernlån. Slik det er nå i høy grad avlastning av 

køer/ventelister. 

  

NB ser på Deichman som et depot nr. 2. 

  

Birgit: Fjernlånsrapporten gir ikke riktig bilde av situasjonen i Nord-Norge. Kan ikke 

brukes som kunnskapsgrunnlag for endringer. 

12   Eventuelt 

  

  

  Innspill fra Troms og Finnmark v/Sunniva 

Finnmark har sendt planprogram på høring til kommuner og institusjoner i nord. De 

har ikke sendt til fylkeskommunene og ønsker å dele info her: 

https://tffk.pj.360online.com/Journal/SearchRelated?caseYear=2022&sequenceNu

mber=15156&documentNumber=4#caseDocument_2022-15156-4 og fylkesrådens 

pressemelding her    https://www.tffk.no/aktuelt/vil-utvikle-bibliotekene-i-

finnmark.52754.aspx  om noen har lyst å gi innspill. 

Mulig

e 

  Felles kampanje      

https://tffk.pj.360online.com/Journal/SearchRelated?caseYear=2022&sequenceNumber=15156&documentNumber=4#caseDocument_2022-15156-4
https://tffk.pj.360online.com/Journal/SearchRelated?caseYear=2022&sequenceNumber=15156&documentNumber=4#caseDocument_2022-15156-4
https://www.tffk.no/aktuelt/vil-utvikle-bibliotekene-i-finnmark.52754.aspx
https://www.tffk.no/aktuelt/vil-utvikle-bibliotekene-i-finnmark.52754.aspx


saker 

til 

neste 

møte  

  

Fylkesnettverk for IKT-

rådgivere / Anita  

  

E-læringsgruppas 

eksistens / Mette  

  

Fordelingsnøkkel for 

felles tiltak - bør vi ha 

noen prinsipper for 

dette / Anita  

  

  

  

 

 


